
 

 

 

Børne- og Undervisningsministeriet 

30. september 2024 

Sagsnr.: 24/28511  

Børne- og Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

Svar på alm. del – spørgsmål 378 

I brev af 3. september 2024 har udvalget efter ønske fra ikkemedlem af 

udvalget (MFU) Karina Lorentzen Dehnhardt (SF) stillet mig følgende 

spørgsmål: 

Alm. del – spørgsmål 378: 

Vil ministeren redegøre for, hvilken betydning forskellen på det beløb, der 

er til rådighed for elevernes uddannelse, har for elevernes studiemiljø ved 

fuld indfasning af den foreslåede justering af taxameter- og 

tilskudssystemet? 

 

Svar: 

Det er ikke muligt for ministeriet at vurdere, hvorledes og i hvilket om-

fang de forventede tilskudsændringer potentielt vil påvirke elevernes stu-

diemiljø.  

 

Dette skyldes blandt andet, at de statslige bevillinger til ungdomsuddan-

nelsesinstitutionerne på Børne- og Undervisningsministeriets område 

ydes som bloktilskud. Institutionerne kan derfor frit disponere over til-

skuddet inden for rammerne af gældende bevillingsforudsætninger, di-

spositionsregler samt i overensstemmelse med de formål, som er fastsat 

for de enkelte uddannelser og institutioner. Hvilken præcis andel af insti-

tutionens nuværende økonomi, der tilgår elevernes uddannelse og stu-

diemiljø, vil derfor blandt andet afhænge af de konkrete ledelsesmæssige 

prioritering på den enkelte institution. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Mattias Tesfaye 

Offentligt
BUU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 380
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